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PROTOKÓŁ NR XLV/14 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIE Ś W DNIU 

4 WRZEŚNIA 2014 ROKU 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 
3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 
5. Przygotowanie jednostek oświatowych do nowego roku szkolnego 2014/2015. 
6. Realizacja zadań gminy z zakresu kultury fizycznej i sportu. 
7. Stan przygotowania do Dożynek gminnych. 
8. Głosowanie nad projektami uchwał: 
- w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2014 rok, 
- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
- w sprawie maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna oraz zasad 

jego ustalania, 
- w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka u dziennego opiekuna oraz 

warunków zwolnienia z ponoszenia opłat, 
- w sprawie dostosowania opisu granic okręgów wyborczych gminy Reńska Wieś do 

stanu faktycznego, 
- w sprawie dalszego wydzierżawienia działek stanowiących własność Gminy Reńska 

Wieś. 
9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
10. Zapytania i interpelacje. 
11. Zamknięcie obrad. 

 

Obrady XLV sesji rozpoczęto o godz. 1400 w sali nr 20 Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi. 

Obecnych 14 radnych ze statutowego składu 15 radnych.  

Ad. 1 Otwarcia XLV obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy-Krystian Flegel, który stwierdził prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel powitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy- Mariana 

Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku obrad. 

Wójt Gminy- Mariana Wojciechowskiego wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 

sesji w punkcie 8 Głosowanie nad projektami uchwał, następujących uchwał: 

- w sprawie dostosowania opisu granic okręgów wyborczych gminy Reńska Wieś do 

stanu faktycznego, 

- w sprawie dalszego wydzierżawienia działek stanowiących własność Gminy Reńska 

Wieś. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Pierwsza dotyczy uzupełnienia okręgu wyborczego nr 12 w 

Większycach o ulicę Wrzosową, to jest jedna z ulic, której nadawaliśmy nazwę, za zamkiem. 
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Rodzina jest tam jeszcze nie zameldowana, ale już mieszka, żeby mieli prawo do głosowania 

należy wprowadzić tę ulicę do okręgu wyborczego. Druga uchwała dotyczy zgody na 

wydzierżawienia na dalszy okres 3 działek, 2 na poligonie i jednej w Większycach za torami 

kolejowymi, dla których kończy się okres dzierżawy. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie nad propozycją 

zmiany porządku obrad. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych radnych. W głosowaniu 

radni jednogłośnie opowiedzieli się za zmianą porządku obrad (14 głosów „za”). 

Ad. 2 Wójt- M. Wojciechowski przedstawił sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś 

za okres od 2 sierpnia do 3 września  2014 r. stanowiące załącznik do protokołu.  

Wójt- M. Wojciechowski uzupełnił informację, o: 

Policja chciała zlikwidować posterunki policji w gminach. Budynki, w których znajdują się 

posterunki zamierzała przekazać gminom. Do gmin zwróciła się o znalezienie im 

pomieszczenia na siedzibę. Wszystkie gminy odpisały, że zgadzamy się na takie rozwiązanie. 

Dowiedziałem się, że wszystkie 4 gminy pozostałe dostaną budynki, a my nie bo w naszym 

posterunku są dwa mieszkania, które zostaną sprzedane. Pan Wojewoda mówi, że to by było 

niegospodarne gdyby dali gminie ten posterunek, a gmina sprzedała 2 mieszkania, to oni 

mogą sprzedać. Ale policjanci pytają, czy znaleziono im jakieś pomieszczenie. Okazuje się, 

że pozostałe pomieszczenia w drodze przetargu również zostaną sprzedane. Wojewoda 

sprzedaje wszystko, a my mamy im znaleźć pomieszczenie na posterunek. Rozmawiałem z 

panem Wojewodą na ten temat. 

Wytypowano na terenie Polski tereny, które mają najgorszy dostęp do Internetu. W naszej 

gminie oceniono, że najgorszy dostęp do Internetu ma Dębowa i Długomiłowice. Firma, która 

wygrała przetarg chciała na słupach energetycznych wieszać światłowody. Tauron u nas nie 

chciał wydać takiej zgody, ponieważ taką zgodę wydał innej firmie, która nie brała udziału w 

tym przetargu. Interweniowaliśmy z Wójtem z Ciska. Widziałem, że w Straduni robią. Być 

może Tauron zmienił zdanie. 

Podczas nawałnic, była woda w miejscowościach: począwszy od Łężec, Pociękarb, Bytków, 

Pokrzywnica, w Komornie w polach, w Kamionce dzień później była woda. 

Radny- Z. Steuer: Informacja ze stacji meteo, w ciągu 2 dni spadło100litrów/1m2 gdzie 

średnio na miesiąc jest 70l. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od  2 

sierpnia do 3 września 2014 r.: 

Uczestniczyłem w kilku spotkaniach związanych z dożynkami. 
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W poczcie wpłynęły pisma: 

- Pani Kostyry z Łężec, 

- Uchwała Rady Miasta w Oleśnie dotyczące zahamowania wypływu środków finansowych z 

Regionu, 

- Informacja z wykonania budżetu gminy za I-sze półrocze, 

- Apel Rady Powiatu Kędzierzyńsko- Kozielskiego w sprawie budowy ronda w Reńskiej Wsi. 

Apel skierowany do wszystkich możliwych instytucji, począwszy od Prezesa Rady 

Ministrów, a skończywszy na Zarządzie Dróg Wojewódzkich. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos kolejno Przewodniczącym 

Komisji w celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w okresie od 2 sierpnia 

do 3 września 2014r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks: Komisja Rewizyjna w okresie 

międzysesyjnym nie miała swojego posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik:  Komisja Społeczno- 

Oświatowa miała posiedzenie w miniony czwartek, na którym gościliśmy pana Wójta Domka 

oraz panią Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, która poinformowała 

członków komisji o zamiarze przystąpienia do projektu „Powrót do zatrudnienia” i 

utworzeniu instytucji opiekuna dziennego. Jeżeli chodzi o przygotowania placówek 

oświatowych do nowego roku szkolnego Pan Domek zapewnił, ze wszystkie placówki są 

dobrze przygotowane. Ja mogę tylko potwierdzić, ponieważ byłam z panem Steuerem  w 

Pokrzywnicy, że szkoła błyszczy. Jest świetnie wyposażona. Byłam pod dużym wrażeniem. 

Przewodniczący Komisji Finansowo- Gospodarczej- J. Majnusz: Komisja w okresie 

międzysesyjnym nie miała posiedzenia. 

Ad. 5 Kolejno głos zabrali radni, którzy podczas posiedzenia Komisji Społeczno- Oświatowej 

wizytowali szkoły na terenie Gminy Reńska Wieś. 

Radny- J. Ludwig: Byłem wydelegowany do Mechnicy. Byłem w Przedszkolu i jest ono 

„zapięte na ostatni guzik”, nie pamiętam żeby tak elegancko wszystko było jak w tym roku. 

Jest wszystko odmalowane, wytynkowane,  wyszlifowane, boazerie, nowe podłogi. Wydaje 

się jakby to było nowe. Jest komplet dzieci w przedszkolu. Jeżeli chodzi o szkołę podstawową 

to sytuacja bardzo podobna. Szkoła lśni i błyszczy. Pokazali mi nową klasę I z kompletem 25 

dzieci. To jest coś co się rzadko zdarza w dzisiejszych czasach. Właśnie rozpoczęła się 

inwestycja na boisku szkolnym. Prosiła mnie Pani dyrektor, żebym wyraził podziękowania na 
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sesji Rady Gminy, że to wszystko tak elegancko przebiega, podziękowania dla Wójtów 

Gminy i dla Rady Gminy Reńska Wieś, co niniejszym czynię. 

Radny- J. Kołkiewicz: Miałem przyjemność być w szkole w Reńskiej Wsi. Szkoła jest 

przygotowana do rozpoczęcia roku szkolnego. Wszystko lśni wewnątrz i na zewnątrz. 

Przedszkole ma pełną obsadę, 4 dzieci jest jeszcze w rezerwie. Razem Zespół będzie liczył 

161 osób. 

Radna- U. Friedla: W zespole Szkolno- Przedszkolnym w Większycach oba budynki są 

przygotowane na przyjęcie uczniów. W klasie I-szej będzie 19 dzieci. Wymagało to 

dokupienia krzeseł i dostosowania ich do 6-latków. Wyposażono plac zabaw w Większycach. 

W Poborszowie, wiosną wyremontowano „wycug”, wymieniono dach, wymalowano całe 

pomieszczenie, sponsorem papy był pan Sekler. W Większycach wyremontowano 

piaskownice i wykonano drobne naprawy. Budynki są przygotowane do nowego roku 

szkolnego. 

Radna- U. Marks: W Zespole Szkolno- Gimnazjalnym w Dlugomiłowicach, trwały prace 

wykończeniowe przy malowaniu. To były głównie prace: malowanie oddziału 

przedszkolnego w szkole podstawowej parę klas, sekretariat, toalety, sala gimnastyczna, w 

gimnazjum: pokój nauczycielski, pielęgniarki, toalety.  Farby zakupione były z budżetu 

gminy, a malowanie wykonywał pan konserwator zatrudniony w szkole. Rozpocznie naukę w 

gimnazjum w pięciu oddziałach, w I- 27 uczniów, w II, dwa oddziały 17 i 25 uczniów, w III, 

dwa oddziały, 19 i 20 uczniów. Na uwagę zasługuje spadek uczniów w pierwszej klasie 

gimnazjum. Jest już tylko jeden oddział, który ma 27 uczniów. W szkole podstawowej 

zachowane są wszystkie oddziały, są klasy jednooddziałowe. Szkoła będzie miała dostarczane 

owoce i jogurty 3 razy w tygodniu. 4 nauczycieli odeszło na emeryturę, doszło 2 nauczycieli 

ze szkoły z Pokrzywnicy. Z uwag, które należało odnotować to żeby otworzyć zorganizować 

szatnię dla mniejszych dzieci, klas I- III. W tej chwili szatnia jest jedna, razem z gimnazjum. 

Tam wchodzą dzieci małe to są popychane przez duże dzieci, te małe nie czują się 

bezpiecznie. Prośba żeby tam zorganizować szatnię osobną dla dzieci z klas I- III. 

Z-ca Wojta- J. Domek: Przez następne dwa lata ubędzie ok 60 uczniów w Długomiłowicach, 

w tym dwa oddziały w gimnazjum. Tendencyjność jest spadkowa. W związku z tym nie ma 

sensu nowej inwestycji dla tej szatni. Tam jest miejsce w obecnej szatni. 

Radna- U. Marks: Nie chodzi o miejsce tylko o bezpieczeństwo. Czy będzie w gimnazjum 

50 osób, czy 100 chodzi o to, że to są duże dzieci w gimnazjum. 

Z-ca Wojta- J. Domek: To jest rola szkoły żeby integrować. 
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Radna- U. Marks: Żeby powstała osobna szatnia dla mniejszych dzieci. Jedną z piwnic gdzie 

nie ma wilgotności żeby tam przystosować na szatnię. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jak nie będzie dzieci to tu będzie pusto, a my będziemy budować 

następną. 

Radna- U. Marks: Zwracam uwagę na bezpieczeństwo. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Nikt nie zgłaszał problemu z zachowaniem. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Radny- J. Ludwig: Do informacji, którą pan wójt przedstawił dotyczącą, tego gdzie jest 

najgorszy dostęp jest do Internetu. Tam nie była wymieniona, ani Mechnica, ani Kamionka. 

Mam informację z niedawnej przeszłości, jak syn chciał telefon stacjonarny i Internet 

przewodowy wtedy wyszło na to, że nie ma wolnych numerów, żeby dostać numer trzeba 

czekać, aż ktoś zrezygnuje ze stacjonarnego. Taka sytuacja była do niedawna i nam nic nie 

wiadomo, że coś się zmieniło. Nam nie wiadomo, że tam coś się działo. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Dopytam się na podstawie czego, jakich badań to typowano. Nie 

wiedziałem, o tym, że będzie coś takiego realizowane do momentu gdy firma zgłosiła się 

żeby pomóc załatwić temat bo mają problem z Tauronem. To się odbywało po za nami. 

Radny- J. Ludwig: To co mówiłem wcześniej w temacie informacje o przygotowaniu do 

nowego roku szkolnego, jak patrzyłem jak pięknie wygląda to przedszkole wewnątrz to z 

zewnątrz ono wygląda mniej okazale. W przyszłości zaplanować coś żeby ono ładnie 

wyglądało. 

Radny- Z. Steuer: Chciałem prosić pana Wójta o doprecyzowanie, czy ten Internet chodzi o 

Długomiłowice, czy o węzeł Długomiłowice. Im dalej od Długomiłowic to tym Internet jest 

wolniejszy. Baza jest w budynku OSP w Długomiłowicach. Jeśli się robi Długomiłowice, to 

to, co trochę dalej też. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Zorientuję się, kto wybierał te miejscowości. Ktoś musiał robić 

badania, rozeznania, żeby te miejscowości wytypować. 

Radny- W. Krybus: Czy zawsze trzeba korzystać z brokera, pośrednika przy 

ubezpieczeniach? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie ma specjalistów w gminie od spraw ubezpieczeniowych. 

Żeby sprecyzować warunki zapytania to nie kosztuje nas nic. W momencie od kiedy żeśmy 

powierzyli obsługę ubezpieczeń brokerowi to stawki nawet spadły, za ubezpieczenia, a mamy 

lepsze warunki. Jesteśmy ubezpieczeni od rzeczy, od których wcześniej nie byliśmy 

ubezpieczeni. Byłem sceptycznie nastawiony do instytucji brokera. Firma przedstawiła nam 
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jak oni pracują, z jakimi samorządami współpracują, podzwoniliśmy po tych samorządach i 

okazało się, że jesteśmy zadowoleni. Dalej jesteśmy ubezpieczeni w tej samej firmie, w 

TUW. TUW wygrał ten przetarg, który zorganizował broker. Za pośrednictwem brokera te 

stawki są mniejsze. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel powitał Dyrektorów szkół i 

przedszkoli z terenu Gminy Reńska Wieś, po czym przekazał głos kolejno dyrektorom szkół i 

przedszkoli z terenu gminy Reńska Wieś: 

Dyrektor Zespołu Szkół w Komornie- Łucja Dzimiera, 

Dyrektor Zespołu Gimnazjalno- Szkolnego w Długomiłowicach- Jolanta Belko, 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Reńskiej Wsi- Jadwiga Matuszewska, 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Pokrzywnicy- Joanna Bęben, 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Większycach- Izolda Kozupa,  

Dyrektor Przedszkola Publicznego w Mechnicy- Ewa Szczepańska, 

Dyrektor Społecznej Szkoły Podstawowej im. Ks. J. Twardowskiego w Mechnicy- Elżbieta 

Dziuda, 

które przedstawiły informację o przygotowaniu placówek oświatowych i wychowawczych do 

nowego roku szkolnego 2014/2015.  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel podziękował paniom Dyrektor za 

przedstawienie informacji i otworzył dyskusję nad złożonymi informacjami. 

Radna- D. Rak: Czy mamy informacje w skali gminy ile dzieci jest w pierwszych klasach i 

ile z tego stanowią 6 latki? 

Z-ca Wójta- J. Domek: W pierwszej klasie jest 91 ogółem, 6-letnich ok 30. Wzrost liczby 

uczniów, przełożyłem na subwencję oświatową to jest różnie, bo szkoły wypadają. Naliczenie 

subwencji wiemy jakie jest, tam są 3 granice, wypadnięcie ze wskaźnika 1,5 na wskaźnik 1,1 

bądź wyżej powoduje to, że tych środków finansowych może być mnie do dyspozycji szkół. 

Na ten rok było 2.600.000 zł to była spora kwota jeżeli chodzi o nauczanie mniejszości. To co 

powiedziała pani Dyrektor z Reńskiej Wsi, 60 dzieci to jedyna szkoła, która będzie 

punktowała we wskaźniku 1,5, pozostałe szkoły trochę się zmienia. 

Dyrektor Społecznej Szkoły Podstawowej im. Ks. J. Twardowskiego w Mechnicy- 

Elżbieta Dziuda: Faktem jest, że mamy 87 uczniów, ale deklaracji na język niemiecki jest 

84, mamy wskaźnik 1,1. Mamy 100%. 

Radny- W. Krybus: Ilu rodziców skutecznie wystąpiło o odroczenie pięciolatków od 

rozpoczęcia nauki w szkole? 
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Dyrektor Społecznej Szkoły Podstawowej im. Ks. J. Twardowskiego w Mechnicy- 

Elżbieta Dziuda: Dwóch. 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Reńskiej Wsi- Jadwiga Matuszewska: 

Dwoje. 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Pokrzywnicy- Joanna Bęben: Żadnego. 

Radny- Z. Steuer: Pani Dyrektor ZS Komornie, wspomniała o kursie w zawodzie rolnika, 

proszę coś więcej powiedzieć. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Komornie- Łucja Dzimiera: Mamy 35 osób chętnych. W 

przyszłym tygodniu będzie spotkanie organizacyjne. Jest to kurs kwalifikacyjny w zawodzie 

rolnik. Absolwent jeżeli zda egzamin z kwalifikacji zawodowych otrzyma zawód rolnik, 

może przejąć gospodarstwo rolne, nie jest to wykształcenie średnie, jest to zawodowe. Mamy 

tutaj sporo chętnych z terenu naszej gminy i ościennych. Nie jest zamknięty nabór, można się 

zgłaszać.  

Dyrektor Społecznej Szkoły Podstawowej im. Ks. J. Twardowskiego w Mechnicy- 

Elżbieta Dziuda: Jaka liczba uczniów, na stan pełnej liczby, jak liczba ma złożoną deklarację 

na język niemiecki? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Będzie w SIO robione. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Komornie- Łucja Dzimiera: W Komornie na dzień dzisiejszy 

100%. 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Reńskiej Wsi- Jadwiga Matuszewska: U 

nas też 100%. 

Radny- J. Kołkiewicz: Czy na tych kursach szkoła zarabia? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Komornie- Łucja Dzimiera: Przy tej liczbie słuchaczy na 

pewno szkoła zarobi. To wszystko zależy od liczby uczestników. Będzie subwencja naliczona 

to się okaże ile. Nie dopłacimy. Ministerstwo mówi, że przy 20 osobach opłaci się 

uruchamiać kurs zawodowy. 

Radna- U. Marks: Pani Dyrektor z Długomiłowic, ile jest złożonych deklaracji 

mniejszościowych?  

Dyrektor Zespołu Gimnazjalno- Szkolnego w Długomiłowicach- Jolanta Belko: W klasie 

I- szej gimnazjum jest 89%,  w szkole podstawowej jest 100%. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel: Ile urlopów dla poratowania 

zdrowia jest wziętych w tym roku? 
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Dyrektor Społecznej Szkoły Podstawowej im. Ks. J. Twardowskiego w Mechnicy- 

Elżbieta Dziuda:  W naszej, społecznej szkole takiego urlopu nie ma. 

Z-ca Wójta- J. Domek: W poprzednim roku był jeden. 

Dyrektor Zespołu Gimnazjalno- Szkolnego w Długomiłowicach- Jolanta Belko: W 

Długomiłowicach jest jeden wniosek. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Ten rok jest wybitny, w prace remontowe gdzie własnym sumptem 

zostały wykonane. Dyrektorzy je przedstawiali to jest spora kwota. Myśmy je przeliczali. 

Gdybyśmy te prace przekazali firmom to spokojnie 150.000 zł można wydać. To, co pani 

Dyrektor z Długomiłowic, te kilka sal pomalowanych, porównywaliśmy do prac, które były 

wykonane, gdzie musiały być wykonane przez firmę. Trzeba powiedzieć, że ta gospodarność 

jest coraz lepsza. Staramy się sklamrować wydatki oświatowe, w związku z przejęciem 

Komorna, bo nie ulega wątpliwości, że na ten sukces pracują wszystkie szkoły. Biednie nie 

jest, szkoły są dobrze wyposażone, odmalowane. Narzekań nie było ze strony radnych, że coś 

nie tak, ze strony dyrektorów nie słyszymy, że trzeba by było dofinansować niektóre 

działania. Wejdziemy w kolejny rok, 2015 z dobrym wynikiem, a to spora zasługa 

dyrektorów, że maksymalnie wykorzystują obsługę. Mamy wśród konserwatorów złote 

rączki. Poprzez malowania sal położenie płytek. Dziękuję za podejście gospodarcze. 

Ad. 6 Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel przekazał głos Z-cy Wójta 

Gminy- J. Domek w celu przedstawienia przez niego informacji o realizacji zadań gminy z 

zakresu kultury fizycznej i sportu. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Katalog spraw z zakresu kultury fizycznej i sportu jest bardzo 

szeroki. W imieniu gminy te zadania realizują ludowe zespoły sportowe bądź kluby. Ostatnie 

lata przybywa w naszych klubach sportowych, zawodników spoza gminy, a mówię to w tym 

kontekście, gdzie ustawa o samorządzie mówi zaspokojenie potrzeb wspólnoty, czytaj 

mieszkańców, na pewno ustawodawca nie myślał żeby to zaspokojenie było bierne, czyli 

kibic, mieszkaniec jest kibicem na zawodach natomiast ustawodawca myślał o tym, żeby to 

była aktywna forma zaspokojenia potrzeb. Wzrastająca liczba zawodników spoza gminy nie 

napawa optymizmem, gdyż niewielu młodych ludzi jest w drużynach. W tabelach widać, że 

dziećmi niewielu się zajmuje, a ze sportu masowego są później zawodnicy, do grania w piłkę 

czy innych dyscyplin, niestety nie wygląda to ciekawie. Wiadomo, że z dziećmi jest najwięcej 

pracy, trzeba ich zorganizować zawieść, przywieźć. Działacze skoncentrowali się na 

drużynach seniorskich, gdzie ten sport jest droższy. W im wyższej klasie rozgrywkowej się 

gra, tym te opłaty za rozgrywki są znaczne. Mamy 8 klubów. Poborszów wycofał drużynę, od 
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dwóch lat w Poborszowie była turbulencja, w zarządzie została jedna osoba. Kluby złożyły 

wszystkie ofertę, Poborszów złożył ofertę niewłaściwa, niepełną, została oferta odrzucona i 

pozostałe kluby komisja rozpatrzyła pozytywnie. Podam kwoty dotacji: Gierałtowice- 3.000 

zł na drugie półrocze, Łężce- 9.500, Długomiłowice- 12.000 zł, Mechnica- 9.500 zł, 

Większyce- 18.500 zł, Pokrzywnica- 5.500 zł, Reńska Wieś- 21.000 zł. Dawno temu 

postawiono na siatkówkę, piłką ręczną w sakli narodowej i są osiągnięcia. Zaniedbania 

szkoleniowe są od dziesięcioleci. Rząd chciał żeby Polski Związek Piłki Nożnej zmienić 

zarząd to jest hermetycznie zamknięta organizacja do tego nie ma nikt wstępu. Gmina nie jest 

od tego żeby w 100% finansować działalność sportową. Gmina utrzymuje obiekty sportowe, 

natomiast działacze jeżeli chcą grać w danej lidzie to ich problem. Jeżeli chcą grać w I lidze 

szukają sponsorów, realizują się w tej dyscyplinie na poszczególnych szczeblach. Jest tak, że 

kluby mogą występować o dotacje i sądzę, że ta dotacja, być może, tym klubom, które grają 

wyżej nie starcza, nie jest powiedziane, że w 100% musi pokrywać wydatki, natomiast 

klubom, które grają w B klasach ta dotacja wystarcza. Temat musi powrócić w dyskusji, 

liczby grających zawodników spoza gminy. To jest temat, który trzeba ruszyć, nie da się 

obojętnie obok tego przejść. Gdyby liczba dzieci w poszczególnych klubach, we wszystkich 

klubach byli Żacy, Orlicy, zakres klasa I, II, III, IV, V, VII, gdyby tutaj było to zaplecze, 

Widzimy, że kluby starają się wyjść z ofertą w swoich, poszczególnych miejscowościach, 

gdzie są te kluby, wtedy można byłoby na to inaczej popatrzeć. Najłatwiej zająć się 

seniorami, najtrudniej dziećmi. W tym roku zrobimy kolejny nabór dla dzieci 5, 6 letnich, 

uruchomimy od połowy września piłkarskie przedszkole, akademię piłkarską w ramach 

Orlika szkolenie dla dzieci i młodzieży. Jesteśmy w komfortowej sytuacji bo kiedy jest 

niepogoda możemy przenieść te zajęcia, można wykorzystać salę w Reńskiej Wsi, 

Długomiłowicach, Mechnicy, Komornie. Mamy miejsca do tego, rzecz w tym, żeby była 

konkurencja między klubami, a nie prezesami. Sport masowy jest lekko na boku. Jeżeli 

będzie tak dalej to należy się spodziewać, że liczba zawodników spoza gminy będzie 

przybywać. Rozwiązują się kluby w okolicy, do gminy Reńska Wieś wszyscy przychodzą. 

Jesteśmy gminą gdzie powinniśmy więcej sportu masowego rozwijać. Mamy możliwości i 

miejsca stworzone poprzez inwestycje, salę w Mechnicy, mamy Dębową, powstanie kolejny 

obiekt w Mechnicy, w Reńskiej Wsi. Od 3 lat jesteśmy obecni na stadionach 

lekkoatletycznych województwa i nie tylko. Nasi uczniowie to są mistrzowie województwa, 

wicemistrzowie, brązowi medaliści, zajmujemy czołowe miejsca w biegach, skokach. To co 

rozpoczęliśmy 4, 5 lat temu teraz przynosi efekty. Trzeci sport typowo rekreacyjny tenis 
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stołowy, jest jedna sekcja przy klubie w Reńskiej Wsi. Tenis stołowy nie przyjmuje się w 

naszej gminie. Ilość mieszkańców się zmniejsza, chętnych do grania również. Niestety to 

wszystko kosztuje. Chętnych sponsorów na dofinansowanie niestety za dużo nie ma. U nas 

system finansowania, możliwość odpisu jest na niskim poziomie. My jako gmina stwarzamy 

dobre warunki do rekreacji i różnych dyscyplin po przez piłkę, po przez lekkoatletykę, a 

sądzę, że w tym roku będzie skończona bieżnia, gdzie to będzie stadion. Będzie sekcja 

lekkoatletyki, przeniesiona do Reńskiej Wsi. Wiele imprez środowiskowych popołudniowych 

jest dzięki wuefistom w szkołach. Jest spory wkład szkół w sport masowy. Stworzyliśmy 

warunki na poziomie rekreacyjnym. Każdy awans drużyny powyżej klasy B, A, okręgówka, 

czy IV liga to są poważne środki finansowe. Tam sędziowie więcej kosztują, są droższe 

wyjazdy i pytanie do klubów do prezesów, dokąd idziemy. Poborszów przerabiał tę lekcję. 

Zawodnicy odeszli. W tej chwili stagnacja w klubie. Jest to duża odpowiedzialność prezesa.  

To jest dużo pracy na bieżąco. 

O godz. 1530 na obrady sesji przybyła radna Sonia Geller. Obecnych 15 radnych ze 

statutowego składu 15 radnych. 

Radna- V. Nabrdalik: Drużyny wpisane do LZS w Długomiłowicach, tych młodszych, czy 

działają przy LZS-ie, czy to są uczniowie szkoły? 

Z-ca Wójta- J. Domek:  To są uczniowie z całej gminy. Rodzice dowożą na zajęcia, LZS 

obsługuje, od strony, np. karta zdrowia, wyjazdy na mecze, dostają na to pieniądze w dotacji. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel: Drużyna, którą pan Korydaczny 

prowadzi, jak jest zorganizowana? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Jest w całości z gminy. Za ubiegły sezon zajęliśmy IV miejsce 

jedyna gmina wiejska uczestniczy w tym systemie rozgrywek turniejowych halach 

lekkoatletycznych. To przynosi efekty te dzieci ćwiczą od piątego roku życia. Dobrze by 

było, żeby zasiliły nasze kluby. Mamy kilku zawodników grających w IV ligach. Inwestycja  

w dzieci, w młodzież po jakimś czasie przynosi efekty. Zabronić nie możemy prezesom, żeby 

awansowali wyżej, natomiast zarządy nie mogą z pretensjami do nas, że nie pokrywamy 

działalności statutowej. Zarządy, prezes musza mieć świadomość, że chcąc awansować wyżej 

musi wykonać wiele starań żeby pozyskać sponsorów do tej działalności. 

Radna- V. Nabrdalik: Trampkarze z Długomiłowic, jest ich bardzo dużo, czy na 

trampkarzach się kończy, czy oni przychodzą do Reńskiej Wsi? 

Z-ca Wójta- J. Domek:  Przechodzą do juniorów, tak to jest ustalone, mają podpisane 

porozumienie. Kończąc wiek trampkarza w klasie II przechodzą automatycznie do Reńskiej 
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Wsi do juniorów młodszych, a później do juniorów starszych. To jest dobry awans, bo grają 

w swoich rocznikach. Maksymalnie  grają, 2, 3 roczniki. Zachęcam żeby podejść w tym 

kierunku, założyć drużyny, takie, które nie grają w państwowym systemie, bawić się z 

dziećmi, to na pewno przyniesie wyniki. 

Radny- J. Majnusz: Powiem, jak to wygląda w Łężcach. W Łężcach organizacje meczów to 

tak jak przyjazd telewizji, albo teatru, ludzie tam chodzą na mecze. Byłem kiedyś w Reńskiej 

Wsi to tutaj jest 5, 6 ludzi. W Łężcach jest 80- 100 ludzi, ludzie żyją tym. W niedziele to jest 

atrakcja. Powinniśmy się zastanowić, czy akurat ten pułap nie zwiększyć do A klasy. Żeby 

gwarantować opłacenie sędziów, bo za 9.500 zł utrzymanie tylko tych opłat, które trzeba 

zapłacić, to nie starczy na utrzymanie boiska. W Łężcach utrzymanie placu to jest duży plac. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Macie porównanie, 9.500 zł to na rok macie 19.000 zł.  

Pierwszoligowy klub z Biedrzychowic ma 30.000 zł. 

Radny- J. Majnusz: I-szo ligowy klub to są sponsorzy. To jest atrakcja dla sponsorów, który 

się reklamują. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Proszę pamiętać, że jest ograniczony worek pieniędzy. Jak tu 

damy więcej, tam damy więcej to tu nie będzie nic, a chcecie mieć wszystko. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Jeżeli zrobimy tak, jak pan radny mówi, to za chwilę mamy pełno 

zawodników spoza gminy.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Jeżeli będziemy finansowali całość wydatków to będziemy mieli 

20 drużyn A-klasowych w gminie. 

Radny- B. Dembończyk:. Jeździmy na zawody tenisa stołowego, im gorsze warunki tym 

lepsi zawodnicy. Bardziej się garną. Jeżeli chodzi o narybek, nie wyobrażajmy sobie, że nasi 

prezesi będą się martwili o narybek, oni się martwią o to żeby mieć drużynę w A-klasie, 

dobrze grająca. To powinno państwo robić, co najmniej. Nie wyobrażam sobie żeby gmina 

dawała pieniądze na szkolenie młodych. 

 Wójt- M. Wojciechowski:  Państwo dofinansowuje Orliki, pracownika na Orliku, inwestycje 

sportowe. 

Radny- B. Dembończyk: To jeszcze nie jest szkolenie zawodnika, to kuleje, tego nie ma u 

nas. Jeżeli te pieniądze nie przyjdą z góry to nasi prezesi i sponsorzy temu nie podołają, bo im 

nie zależy na szkoleniu zawodników tylko na wynikach.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Jaki jest interes państwa, za pieniądze państwowe wykształcić 

dobrego zawodnika, którego bieże klub i za chwilę go sprzedaje za granicę. Państwo z tego 

nic nie ma. 
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Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Czy ma pan wykaz, ile kluby pozyskują 

pieniędzy oprócz gminnych? 

Z-ca Wójta- J. Domek: To jest sprawa wewnętrzna klubu 

Wójt- M. Wojciechowski:  To co napiszą w sprawozdaniach. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Te kluby dużo pieniędzy pozyskują. 

Mówi pan o szkoleniu młodzieży, wie pan, że to jest wszystko praca społeczna, to szkolenie 

młodzieży. Wymaga pan żeby pracowali z dziećmi, z młodzieżą, a to jest wszystko społeczne. 

Dajemy radę i z zawodnikami, to nie jest taka prosta sprawa obsłużyć cały klub, trzeba 

utrzymać boisko, obkosić, posprzątać, remonty porobić, tak samo jak szkoła robi remonty tak 

samo kluby robią remonty i to też jest społecznie. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Tego nikt nie kwestionuje. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Jeżeli chodzi o zawodników spoza gminy, to 

gmina utrzymuje Dębową. Jaki procent mieszkańców gminy korzysta w sezonie? Też się nie 

liczy. Są dzisiaj zawody, ilu z gminy startuje w tych zawodach? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Gmina do tego nie dokłada. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Akwen jest utrzymywany przez gminę, tak samo 

jak się utrzymuje boisko.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Na tej zasadzie można powiedzieć, drogą gminną z Większyc do 

Koźla jedzie 95% samochodów obcych. Mamy ją zamknąć. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Ją się utrzymuje, tak samo te boiska. Jest te 50%, 

60% spoza gminy. Nasi idą gdzieś. Rozwiązywac kluby. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nikt nie rozwiąże klubu. Nie ma tendencji do rozwiązywania 

klubów. Poborszów sam się rozwiązał. Tendencja jest taka, nacisk na kulturę fizyczną 

zwiększyć w kierunku mieszkańców, bo taki jest cel, takie jest zadanie gminy. Zadanie gminy 

zapisane w ustawie jest propagować i rozwijać kulturę fizyczną i sport dla swoich 

mieszkańców, dla wspólnoty gminnej. To powinno być finansowane przede wszystkim. W 

pewnych przypadkach dochodzimy do absurdów, że prawie w ogóle nie ma naszych 

mieszkańców, więc tu jest problem. Trzeba to przewartościować. Są gminy, które w 

konkursie ofert piszą w wymaganiach takie warunki, mówimy o tym, ale jeszcze tego nie 

robimy, zwracamy uwagę, że możemy dojść do absurdu. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik:  Ale to jest najbardziej widowiskowy sport. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Powinniśmy realizować zadania własne. Konkurs jest na sport i 

kulturę fizyczną zwłaszcza dla dzieci i młodzieży. 
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Ad. 7 Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel przekazał głos Sołtysowi 

Sołectwa Reńska Wieś- Jerzemu Kowalskiemu, a następnie Z-cy Wójta- Janowi Domek, 

którzy przedstawili stan przygotowania do Dożynek gminnych. 

Ad. 8 Głosowanie nad projektami uchwał. 

Projekt UCHWAŁY Nr XLV/298/14 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2014. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel przekazał głos Wójtowi- M. 

Wojciechowskiemu, który omówił w/w projekt uchwały. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Przetarg na adaptację terenu wokół boiska w Mechnicy otwarto 

dzisiaj o godz. 1000. Na ten  przetarg wpłynęła tylko jedna oferta. Tam są dwa zadania 

realizowane w Mechnicy. Jedno to jest remont boiska, a drugie adaptacja tego co jest wokół 

boiska, czyli ogrodzenia, wyposażenie boiska, wiaty rekreacyjne, utwardzenie terenu. 

Wpłynęła tylko jedna oferta i była droższa o 109.000 zł od środków, które mieliśmy w 

budżecie. Tak to jest, że to nie powinno być tak, że składa się wnioski do instytucji, które 

przyznają pieniądze na początku roku, ktoś je rozpatruje pół roku i potem jeszcze do 

podpisania umowy jeszcze miesiąc i potem mówią, róbcie przetarg i róbcie zadanie do końca 

roku. Dzisiaj mamy początek września, otwieramy przetarg, a jak firma musi zrobić zadanie 

w ciągu dwóch miesięcy, to to zadanie kosztuje zawsze więcej. Nie ma chętnych, do tego 

mało kto chce robić w takim krótkim okresie, po za tym zawsze jest to drożej. Jak robimy 

przetarg przechodzący na dwa lata, czyli z realizacją do połowy przyszłego roku te przetargi 

zawsze wychodzą najtaniej. Firmy szukają prac na zimę, zakładając, że ma zagwarantowaną 

pracę na wiosnę i wygląda to zupełnie inaczej, a tutaj jest jak jest. Problem polega na tym, że 

zastanawiałem się przez chwilę, czy nie rekomendować państwu rezygnacji z tego zadania, 

tylko to nie rozwiązuje problemu. To, że my dzisiaj zrezygnujemy z  tego zadania to na 

przyszły rok do budżetu trzeba będzie je wstawić. Będzie boisko bez urządzeń, wyposażenia, 

co po takim boisku. Na przyszły rok wstawimy z powrotem do budżetu. Nawet jeżeli by dziś 

zrezygnować z zadania, nie będzie i wcale nie ma gwarancji, że to będzie 100.000 zł taniej. W 

związku z tym myślę, że nie mamy wyjścia. Proponuje dołożyć te pieniądze i temat zamknąć. 

Radna- S. Geller: Ile dofinansowania dostaniemy? 

Wójt- M. Wojciechowski: 104.000 zł. 

Radna- S. Geller: A 109.000 zł to wyjdzie. 

Wójt- M. Wojciechowski: 109.000 zł trzeba dołożyć po przetargu. 

Będziemy realizować zadania ul. Długa, Stara. Nie całe 300.000 zł możemy otrzymać z 

budżetu państwa na to zadanie. Jeżeli okaże się, że nie dostaniemy tych pieniędzy, jeżeli 
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okaże się, że nie otrzymamy tej dotacji to te 300.000 zł trzeba będzie w budżecie znaleźć. 

Będziemy szukali żeby dołożyć do tego zadania. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (14 głosów „za”), 1 Radny- W. Krybus wstrzymał się od głosu. 

Projekt UCHWAŁY Nr XLV/299/14 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel odczytał uchwałę po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”), 1 Radny- W. Krybus wstrzymał się 

od głosu. 

Projekt UCHWAŁY Nr XLV/300/14 w sprawie maksymalnej  wysokości wynagrodzenia 

dziennego opiekuna oraz zasad jego ustalania, 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D, Rak odczytała uchwałę po czym otworzyła dyskusję. 

Radny- W. Krybus: Komisja Społeczno- Oświatowa zajmowała się tematem, ale inne 

komisje nie. Proszę powiedzieć coś więcej na temat tej uchwały. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jest program wojewódzki „Powrót do zatrudnienia” wspierany 

przez urzędy pracy, który polega na tym, że jeżeli pani, która ma małe dziecko, a ono nie 

kwalifikuje się do przedszkola, i ta pani chce iść do pracy i ma taką okazję pójścia do pracy to 

opiekun, który zajmie się dzieckiem przez pierwszy rok będzie finansowany przez urząd 

pracy, a potem wspólnie. Ten program funkcjonuje parę miesięcy. U nas nie było chętnych do 

opieki, ani do powierzenia. Miesiąc temu zgłosiła się pani, która chciałaby wziąć udział w 

tym programie. Jeżeli jest osoba chętna to przyjęło to odpowiednią drogę,  potrzebne są 

uchwały. To jest pokłosie tej sprawy.  

Radny- W. Krybus: Ile gmina do tego musi dołożyć? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Na początku nic, a potem będzie musiała dołożyć.  

Przewodnicząca Rady Gminy Reńska Wieś- D. Rak zarządziła głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (11 głosów „za”), 4 Radnych- S. Geller, U. Marks, W. Krybus, M Polanik 

wstrzymali się od głosu. 

Projekt UCHWAŁY Nr XLV/301/14 w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt 

dziecka u dziennego opiekuna oraz warunków zwolnienia z ponoszenia opłat 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer  odczytał projekt uchwały, po czym otworzył 

dyskusję. 

Radna- U. Marks: Czy w drugiej uchwale te 2,00 zł to już jest w tych 10,00 czy to jest o 

prócz tego? 

Wójt- M. Wojciechowski:  To jest w tych 10,00 zł. Rodzic płaci 2,00 zł a to nie znaczy, że 

opiekun dostanie 12,80 tylko 10,80 zł. To jest udział rodzica w kosztach.  

Radny- Z. Steuer: To jest do 8 zł. Opiekun dzienny nie żywi tego dziecka zakłada się, że 

rodzic przygotowuje posiłek.  

Obrady opuściła Radny- B. Dembończyk. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (10 głosów „za”), 4 Radnych- S. Geller, U. Marks, W. Krybus, M Polanik 

wstrzymali się od głosu. 

Projekt UCHWAŁY Nr XLV/302/14 w sprawie dostosowania opisu granic okręgów 

wyborczych gminy Reńska Wieś do stanu faktycznego 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał uchwałę po czym zarządził głosowanie. Do 

głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli 

się za przyjęciem uchwały (15 głosów „za”). 

Projekt UCHWAŁY Nr XLV/303/14 w sprawie dalszego wydzierżawienia działek 

stanowiących własność Gminy Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał uchwałę po czym otworzył dyskusję. 

Radny- J. Ludwig:  Dlaczego podejmujemy uchwałę o wydzierżawieniu?  

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- Urszula Szczypinska: 

Uchwała dotyczy działek, które są wydzierżawiane ponownie. Konkretnie tej samej osobie, 

więc jest to dalej umowa na 3 lata. Jest to ponownie na trzy lata. Nie robimy na więcej niż 

trzy lata. Można ogłosić przetarg na te działki. 

Radna- U. Marks: Czy to są działki przeznaczone pod budowę? 

Wójt- M. Wojciechowski:  To jest teren poligonu, który częściowo jest zaorany, chroniony 

przed zarastaniem, drzewa tam nie rosną, itp. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał uchwałę po czym zarządził głosowanie. Do 

głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 1 Radny- M. Polanik wstrzymał się od głosu. 
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Ad. 9 Protokół Nr XLIV/14 sesji Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 1.08.2014r. w drodze 

zarządzonego głosowania został przyjęty przez radnych (13 głosów „za”), 2 Radnych- V. 

Nabrdalik, M. Polanik wstrzymało się od głosu. 

Ad. 10 Zapytania i interpelacje.  

Radna- V. Nabrdalik: Mam pytanie co do przetargu na Komorno. Wcześniej pan mówił, że 

jest  kwota 1.400.000 zł, a będzie połowa z tego w tym przetargu, a jest taka sama, z czego to 

wynika? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Wynika to z ustawy o ochronie zabytków. Licytuje się kwotę 

wyceny, a potem się obniża. 

Radny- J. Majnusz: Sprawy strat popowodziowych. U nas we wsi most jest zniszczony. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Ten most będzie najtrudniejszą sprawą. Z powiatem była 

rozmowa. Powiat umywa ręce.  

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- Urszula Szczypinska: 

Wjazd jest indywidualnym tematem właściciela posesji. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Zgłosimy do WZiR-u żeby to odblokował. Ale zabierze płytę i na 

tym się skończy. Mieszkaniec zostanie bez wjazdu. Wszędzie są zatory.  

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Chciałbym podziękować w imieniu mieszkańców i swoim 

Sołtysowi Gierałtowic i Prezesowi OSP za udzielenie pomocy Wójtowi i panu Majnuszowi. 

Mam pytanie odnośnie powodzi. Dowiedziałem się, że od 1 sierpnia WZIR usuwa zatory. Po 

wczorajszych opadach jest potężny zator, wierzby tam rosną. Jest problem gdzie gałęzie jak 

się obetnie gdzie to złożyć. Wzmocnienie brzegu na potoku i zasypanie dziury, która jest koło 

mostu, kto to zrobi? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Powinien to zrobić właściciel cieku.  

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Występowali z pismem. To się będzie ciągnęło w 

nieskończoność. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Prawdopodobnie będzie. Państwo pamiętacie w Reńskiej Wsi, jak 

podmyło mostek na drodze wojewódzkiej, jak długo była droga zamknięta za nim procedury 

samorząd województwa zrobił, ponad pół roku. W instytucjach innych, nie jest załatwiane tak 

jak w gminie, pilnie. 

Będziemy asfaltować zabruki po kanalizacji w Komornie i wtedy będziemy mieli asfalt i 

sprzęt do tego, wtedy firma ta, która będzie w Komornie już wie, że ma przyjechać do Łężec i 

zaasfaltować ten kawałek. Na razie to tak jest ale miesiąc półtorej tak będzie. 
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Radna- I. Mainka: Czy kratka ściekowa, która jest koło przepompowni ona musi być w tym 

miejscu. Czy nie może być dalej, na zakręcie, gdzie się kończy pole. Część wody dostaliśmy 

przez tę kratkę. Kratka przebijała i wszystko wzdłuż tej przepompowni wchodziło do nas do 

posesji. Czy nie można by tego zmienić, na zakręt przenieść? 

Wójt- M. Wojciechowski:  U was poziom wody nie kratka robiła. Poziom wody taki jaki był 

na łąkach. Radna- I. Mainka: Część wody szła z tej kratki i wracał do nas. 

Wójt- M. Wojciechowski:  W porównaniu do ilości wody, która napływała do Pokrzywnicy, 

a to co tą kratką wybijane było to znaczenia nie miało. Trzeba było położyć worki foliowe z 

piaskiem żeby studzienka nie wybijała.  

Radna- I. Mainka: Chciałabym podziękować strażakom za pomoc. Wspaniała praca i 

olbrzymi trud. 

Wójt- M. Wojciechowski:  W sytuacjach ekstremalnych nie ma na kogo liczyć. Podkreślałem 

to parę razy, że czasami zastanawiamy się, trwają dyskusje czy potrzeba tyle jednostek OSP. 

Nie dla ochrony przeciwpożarowej, nie potrzeba, ale dla takich sytuacji jak powódź, jak to co 

było przedwczoraj i 3 dni wcześniej, że wtedy potrzebni są ludzie, którzy tą pomoc będą 

nieść. Wtedy nie wystarczą 3 jednostki. Jakby były 3 jednostki to nie udałoby się 

zabezpieczyć tego wszystkiego co trzeba było.  

Radny- W. Krybus: Panie Wójcie jak pan będzie z Pilchem rozmawiał, czy oni mają 

dokumentację jak ich infrastruktura na terenie Gminy wygląda? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie wiedzą. Jak był problem na rondzie w Większycach nie było 

żadnej dokumentacji. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- Urszula Szczypinska: Mają 

zinwentaryzowane wszystko. Mają dla wszystkich dróg książki obiektów i wszystkie 

przepusty są ewidencjonowane. 

Wójt- M. Wojciechowski: Panie radny panu chodzi o dokumentację czy o ewidencję? 

Radny- W. Krybus: O ewidencję. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Ewidencje ma Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych. Robili tę 

ewidencję parę lat temu ze stanu faktycznego. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- Urszula Szczypinska: W 

Generalnej Dyrekcji jest program komputerowy, gdzie jest budynek po budynku, gdzie jest 

każdy wjazd ewidencjonowany.  Oni są w stanie wyłapać to, że ktoś coś nielegalnie zrobił. 

Program drogowy do ewidencjonowania dróg, ulic, placów jest kilka lat temu zrobiony. 
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Radny- M. Polanik: Czy biogazownia będzie się budowała? Jak się nie będzie budowała to 

czy będą mieć wydzierżawioną działkę i czy oni za tę działkę cośkolwiek płacą? Kończy się 

nasza kadencja, z początkiem roku Gmina przystąpiła do programu wspierania rodzin 

wielodzietnych. Czy naprawdę nie możemy nic mądrego wymyśleć żeby tym rodzinom 

pomóc bo w tym kierunku na razie żeśmy nic nie zrobili. Powiat wyremontował drogę przez 

naszą miejscowość. Czy pan wójt przewiduje opcję, żeby tę drogę w najbliższym czasie od 

powiatu przejąć kosztem innej drogi, zamiany? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie może pan powiedzieć, że została wyremontowana droga 

powiatowa. Kawałeczek drogi powiatowej, przynajmniej 2 km pozostały. Nie ma takiej opcji 

przejęcia drogi. Przejąć coś co ma sens, co załatwia temat. Droga powiatowa na terenie naszej 

gminy jest od promu do Walec. Na którym odcinku przejąć. Przejęcie odcinka 

wyremontowanego nie ma sensu. Od skrzyżowania w Mechnicy do granicy z Walcami, nie 

ma sensu. Trzeba by przejąć od promu, całą. To jest 6 km drogi. Rozważać temat można 

wtedy kiedy miałaby ona cała nowy dywanik. 

Radny- M. Polanik: W lesie jest wyremontowane, do cmentarza w miarę dobrze, później 

odcinek przez naszą miejscowość tylko pod takim kątem patrzymy. Czy to nie będzie dla nas 

ułatwienie, jak będziemy robili kanalizację. Przy tej drodze jak byśmy chcieli coś z funduszu 

zrobić, kawałek chodnika, nie możemy zrobić. Czy nam by to nie ułatwiło działania, pod tym 

kątem? 

Wójt- M. Wojciechowski:  To by była zbyt kosztowna decyzja, przynajmniej na razie.  

Radny- M. Polanik: Pan ma informację czy będą odcinek do Mechnicy robili? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Myślę, że złożą wniosek do schetynówek na przyszły rok bo 

dokumentację mają. Przy czym powiat może składać 2 wnioski, gmina tylko jeden. Będę się 

widział z panią Starostą zapytam, co oni planują złożyć na przyszły rok 

Gminnych przywilejów, bonusów dla rodzin wielodzietnych jeszcze nie uchwaliliśmy, ale 

weszliśmy w ten program krajowy i muszę powiedzieć, ze zgłosiła się jedna rodzina. Nie 

wierzę w to, że na skutek tych programów przybędzie nam dzieci. Jeżeli byłoby tak, że 

zgłosiłoby się 20, 30 rodzin to ja bym państwu problem przedstawił i byśmy nad tym myśleli 

bo jest taka potrzeba. Jeżeli do programu krajowego nie ma chętnych to nie wiem jaki jest 

sens wspierać to programem gminnym. Na razie nie ma takiego społecznego zapotrzebowania 

w naszej gminie. 

Jeżeli chodzi o biogazownię to mam co raz więcej wątpliwości czy biogazownia powstanie. Z 

jakiegoś powodu wniosek tej spółki o dofinansowanie z Narodowego Funduszu Ochrony 
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Środowiska i Gospodarki Wodnej, chociaż był na drugim miejscu na liście rankingowej został 

skreślony. Firma odwołuje się od tej decyzji NF. Po za tym zapewnia mnie, że szukają innego 

inwestora, że są dogadani z jakimś funduszem inwestycyjnym w co ja raczej wątpię. Umowa 

która jest spisana na dzierżawę tej działki, że jeżeli do lipca 2015, nie powstanie, bo umowa 

jest na 29 lat, ale jest zapisane że jeżeli do lipca 2015 r., teraz nie powiem, czy nie powstanie, 

czy nie rozpoczną inwestycji to umowa ulega rozwiązaniu. Do tej pory firma płaci za 

dzierżawę działki, natomiast zwalniana jest z podatku. 

Radny- M. Polanik: Czyli jak nie zaczną się budować to jest możliwość rozwiązania 

umowy. 

Radna- U. Friedla: Co z dziurami na drogach gminnych? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Będzie zlecone do wykonania. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- Urszula Szczypinska: 

Proszę zwracać uwagę na podłączanie wód deszczowych do kanalizacji sanitarnej. To, że 

stanęły pompownie pewne to wiąże się z tym, że wiele deszczówek jest podłączonych 

rynnami do kanalizacji sanitarnej. ZUK będzie zadymiał, będzie sprawdzał. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Otrzymujemy sygnały, że ktoś się włącza do kanalizacji z rynną. 

To będzie kontrolowane. 

Radny- M. Polanik: Powinni miejscowi liderzy wiedzieć, która kratka jest z czego.  

Wójt- M. Wojciechowski:  Jeżeli ulicą 1 Maja płynie woda i poziom wody jest ponad drogą, 

to nie ma siły kratki są pełne, rury są pełne. Jeżeli droga była zalana i na drodze było 10 cm 

wody, a dom jest  w obniżeniu to trzeba pomyśleć o klapie zwrotnej. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Miesiąc upłynął od inwestycji. Lampy są nie podłączone. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- Urszula Szczypinska: Nie 

będzie tak szybko. Tak to trwa w zakładach energetycznych. Dopiero teraz dostaliśmy 

informację o możliwości zawarcia umowy. 

Radna- S. Geller: Czy w budynku komunalnym w Długomiłowicach przy ul. Głównej, 
można coś zrobić z oknem. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Wstawimy okno. 

Radny- J. Majnusz: Droga na poligon. Tam jest problem dojechać ciągnikiem. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Wysypiemy tam tłuczeń. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Mamy złożoną tę drogę do subregionu. 

Radny- J. Majnusz: Czytałem, że te drogi do terenów inwestycyjnych są wyłączone z 

subregionu, ze współfinansowania. 
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Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U.G.- Urszula Szczypinska: Jest 

złożony projekt na wodociąg i na tę drogę. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Zrobimy rozeznanie w ministerstwie, czy wolno nam podzielić 

działki na poligonie na mniejsze. Te działki, które mamy są dużymi działkami. Są osoby  

zainteresowane ale nie takimi dużymi działkami. To jest dofinansowanie, trwałość projektu co 

najmniej 5 lat,  upewnimy się i będziemy dzielili te działki na mniejsze.  

Ad. 11 Zamknięcia XLV sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy Reńska 

Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz. 1720. 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 

 

 

 

 

 

 

 

 


